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Protokół nr XLVIII/2014 
z XLVIII Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 17 lipca 2014 r. 
 
W XLVIII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: wójt gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, zastępca wójta- Andrzej Bożyk, sekretarz gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk oraz radca prawny Elżbieta Zajączkowska - Matejko. 
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XLVIII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 12 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – proszę o zdjęcie z porządku obrad projektu 
uchwały, którego państwo nie dostaliście, a był zbyt szybko wpisany: nr 8 w bloku 
uchwał w sprawie przeznaczenia do sprzedaży gminnych budynków i lokali 
mieszkaniowych oraz budynków i lokali użytkowych, a także zasad ich sprzedaży. 
Jest to uchwała, którą jeszcze trzeba przedyskutować, bo to jest ciężki temat, nad 
którym musimy zastanowić się i podjąć najlepsze decyzje, dlatego prawdopodobnie 
będzie on przedstawiony na następnej sesji.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi?  
Nie zgłoszono.  
Projekt uchwały nr 8 został zdjęty z porządku obrad.  
 
Porządek obrad XLVIII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański został przyjęty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- w ostatnim  czasie zmarł radny 
zeszłej kadencji pan Aleksander Bohdanowicz, dlatego proszę o uczczenie jego 
pamięci minutą ciszy.  
 
II. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – ten miesiąc miedzy sesjami upłynął na 
intensywnej pracy, i tak między innymi mieliśmy trzydniowa wizytę gminy 
Aleksandrów Kujawski. Było to niezwykle ciekawe spotkanie, mogliśmy porozmawiać 
na tematy związane z funkcjonowaniem naszej gminy, zobaczyć jakie są różnice, 
wielu rzeczy się nauczyć, mam nadzieję, że nasi goście również wywieźli jak 
najbardziej pozytywne wrażenia. Dla nas również taki objazd po gminie daje jej obraz 
całościowy, bo na co dzień też nie ma na to czasu.  
Następnie odbywały się zakończenia roku szkolnego- jest to maraton, który co roku z 
przyjemnością odbywamy. Dziękuję państwu radnym za to, że uczestniczyli w tych 
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spotkaniach. Wracając do punktu pierwszego dziękuję również Stowarzyszeniu 
Sołtysów za przygotowanie wizyty naszych gości.  
Następnie mieliśmy spotkanie z Wydziałem Budownictwa Starostwa Powiatowego, 
RZGW, gdzie dyskutowaliśmy na temat zmian tekstowych do planu 
zagospodarowania przestrzennego. Jak państwo wiecie niespójność przepisów 
często powoduje, że wykorzystuje się każdą lukę w prawie. My widzimy pewne 
mankamenty, które występują w planie, poza tym też dużo rzeczy się zmienia, a plan 
był przyjęty w 2005 roku. Dla przykładu może być to sytuacja ilości miejsc 
parkingowych przy budynkach, gdzie kiedyś na jedno mieszkanie normą było jedno 
miejsce parkingowe, dziś zaś to już jest nie możliwe. Przygotowujemy więc całą taką 
serię zmian tekstowych. Poza tym plan z 2005 r. był robiony na mapach o różnej 
jakości, teraz mamy już mapy cyfrowe i chcielibyśmy ten plan przenieść ponieważ 
jest to niezwykle ważny dokument. Więc przy współpracy z innymi instytucjami 
chcemy taki katalog spraw opracować. Nie będzie to oczywiście żadna zmiana 
funkcji terenu, będzie to tylko uporządkowanie tego, co na dzień dzisiejszy mamy.  
Zaczyna doskwierać nam, w miejscach które nie były na to przeznaczone, 
budownictwo wielorodzinne. Ogromnym problemem jest dziś dla nas na pozór 
budownictwo jednorodzinne, ale tak naprawdę wielorodzinne. Luki w prawie są takie, 
że takie działania mają miejsce, dlatego będziemy chcieli uszczelnić te plany 
zagospodarowania i żeby te płynne szeregowce na działkach 100 metrowych dla 
zabudowań jednorodzinnych nie pojawiały się.  
Następnie mieliśmy spotkanie  z wydziałem Infrastruktury Powiatu Gdańskiego, bo 
realizujemy chyba największy projekt, jeżeli chodzi o schetynówkę. My 
partycypujemy w kosztach około 1,5 mln. zł. Są tam trzy ogromne zadania. Proszę 
się nie niepokoić, że te prace nie będą zakończone w terminie, one muszą być 
rozliczone do 31 listopada, także pierwszym odcinkiem gotowym będzie odcinek do 
Juszkowa, następnie Rusocin i Rokitnica – Radunica. Musi to być zrobione w 
terminie, bo inaczej Powiat straciłby dofinansowanie, a na to na pewno nie możemy 
sobie pozwolić.  
Współpraca z Powiatem układa się nam znakomicie, jesteśmy po kilku spotkaniach, 
gdzie na bieżąco umawiamy się na kolejne działania.  
4 lipca odbyło się kolejne spotkanie w sprawie budowy szkoły przez trzy samorządy 
w Kolbudach. Aktualnie został ogłoszony przetarg na przeniesienie projektu 
kokoszkowskiego na działkę Kolbud. Dyskutujemy aktualnie na temat tego jaka 
forma własności powinna obowiązywać. Oczywiście jeżeli będziemy podejmować już 
jakieś zobowiązania, które będą skutkowały w przyszłości, to naturalnie będziemy 
państwa prosili o zgodę w tym temacie. Natomiast dziś chcę państwa poinformować, 
że jesteśmy stroną, która obcuje w kierunku współwłasności tego obiektu.  
5 lipca – otwarcie świetlicy w Świńczu. Jest to mały obiekt, szkoda że państwa było 
tak mało, bo warto zobaczyć tego rodzaju obiekty, gdyż są one nieco inne niż 
pozostałe świetlice.  
Tego samego dnia również odbyła się piękna impreza plenerowa pn. Jedziemy na 
wesele Żuławskie.  
7 lipca- spotkanie z mediatorem w sprawie osiedla Modrego. Problem z tym osiedlem 
jest coraz silniejszy. Mieszkańcy powołali komitet osiedlowy, któremu coraz trudniej 
rozmawia się z developerem, narastają kłopoty związane z infrastrukturą i trwa 
sytuacja, która jest niekorzystna dla mieszkańców.  Ponieważ umówienie spotkania z 
developerem nie daje żadnych efektów, doszliśmy do wniosku, że wprowadzenie 
trzeciego podmiotu – niezależnego w postaci mediatora, będzie najlepszym 
rozwiązaniem. Odbyło się więc krótkie spotkanie konsultacyjne w tej sprawie.  
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11 lipca – otwarcie świetlicy w Roszkowie.  
W ostatnim czasie ukazał się ranking gmin we „Wspólncie” dotyczący zamożności i 
na prawie 1600 gmin wiejskich w Polsce jesteśmy na 67 miejscu. Gdyby nie lawina 
osób, które ostatnio się u nas zameldowały bylibyśmy dużo wyżej, ale z drugiej 
strony to nas chroni przed „janosikowym” i zapraszamy zawsze mieszkańców, żeby 
się meldowali.  
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak oraz Przewodniczący Rady Gminy Marek 
Kowalski wręczyli wyróżnienie i gratulacje dla Agaty Nierzwickiej – najlepszej 
absolwentki w gminie Pruszcz Gdański ( gimnazjum).  
 
III. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Rady Marek Kowalski – 25 czerwca –wręczenie stypendiów za 
najlepsze wyniki w nauce i sporcie (213 uczniów we wszystkich szkołach).  
27 czerwca – zakończenie roku szkolnego w Wojanowie.  
5 lipca – otwarcie świetlicy w Świńczu.  
7 lipca – zebranie wiejskie w Rekcinie. Mieszkańcy omawiali i przyjęli Plan Odnowy 
Miejscowości oraz podzielono fundusz sołecki. Głównym tematem jednak była 
działalność firmy, która zajmuje się skupem i przetwarzaniem złomu, która ma 
siedzibę w Rekcinie. Mieszkańcy skarżą się na dużą uciążliwość tego miejsca, na 
hałas itd. oraz na dojazd do firmy, gdzie ta droga jest systematycznie niszczona. 
Proszę więc radnych powiatowych o zajęcie się tym tematem, sprawdzenie, czy 
może można postawić tam ograniczenie tonażu czy znaleźć jakiś inny sposób.  
12 lipca- otwarcie świetlicy w Roszkowie.  
 
IV. Interpelacje i zapytania radnych.  
Pan Mariusz Kociński – chciałbym się odnieść do naszego spotkania na sesji 5 
czerwca, a konkretnie prezentacji odnośnie komunikacji. Chciałbym jeszcze raz 
porosić panią Wójt o zajęcie się tą hipotetyczną możliwością ustanowienia takiego 
próbnego połączenia Nowej Łódzkiej, Borkowa, Straszyna i Pruszcza. Byłoby to 
wygodne, gdyby mieszkańcy mogli do gminy dojeżdżać bez przesiadek. Można 
byłoby spróbować wprowadzić taki na kurs na pół roku, nagłośnić to i zobaczyć jak to 
będzie wyglądało.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – sprawa jest w toku.  
Pan Jerzy Mik – czy to prawda,  że my zrezygnowaliśmy z osób, które sprzątały 
gminę? Ostatnio widzę, że wieś zaczyna się zasypywać śmieciami. Myślę, że to nie 
byłby dobry pomysł, bo stary system, że ktoś chodzi i zbiera rozsypane śmieci jest 
dobry. Gdy tych osób nie będzie, wtedy nie wiem na co mielibyśmy czekać – na 
akcję sprzątania świata? 
Pan Tadeusz Bednarczyk – co dalej z sytuacją na nasypie kolejowym w Cieplewie – 
jest tam wielka dziura i jak tak dalej pójdzie to część Cieplewa zostanie bez dojazdu? 
Pan Maciej Wysocki – ciągle wracam do tego tematu – mianowicie śmieci przy 
kanale Czarnej Łachy – ostatnio zostały tam przywiezione chyba trzy przyczepy 
różnych śmieci m.in. gruz. może postawić tam znak zakaz wysypywania śmieci? 
Trzeba coś zrobić z tym terenem.  
 
V. Sprawy sołeckie. 

1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Radnym i zebranym gościom została przedstawiona prezentacja multimedialna w 
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postaci zdjęć dotycząca nowych tablic sołeckich w miejscowościach gminy Pruszcz 
Gdański oraz dotycząca gospodarstw agroturystycznych na terenie gminy Pruszcz 
Gdański w Rokitnicy, Krępcu, Mokrym Dworze i Jagatowie.  
 
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 

Pan Tomasz Hofman – pod tunelem w Radunicy przejeżdżają samochody, ciężki 
sprzęt, zniszczyli już słupki.  
Pan Janusz Sampolski – dziękujemy bardzo za ustawienie fotoradaru. Proszę też, 
żeby interweniować u ZDW w sprawie okoszenia pasa drogowego. 
Zapraszam Państwa na kolejny, V Memoriał Tomasza Słupeckiego.  
Pan Zdzisław Czerwiński – sprawa prywatnej działki geodety Lisa, gdzie raz w roku 
mieszkańcy nie śpią, bo odbywa się duża impreza. Są tam też narkotyki i cały czas 
dobiega hałas bębnienia. Mieszkańcy nie chcą, aby ta impreza się odbywała i 
zakłócała spokój.  
Poza tym proszę o zakup ławek, które usytuowane byłyby przy świetlicy.  
 
VI. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. zmiany budżetu gminy na rok 2014 
Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak – wójt gminy.   
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVIII/59/2014 z 
dnia 17 lipca 2014 r.  w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2014.  
 
2. zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak – wójt gminy.   
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVIII/60/2014 z 
dnia 17 lipca 2014 r.  w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej 
Gminy Pruszcz Gdański. 
 
3. wprowadzenia zmian w statucie Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – sekretarz gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Pan Zygmunt Zalewski – uważam, że w § 1 ust. 3 po końcu zdania „ właściwym dla 
państwa” powinien być dopisek „polskiego”.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały z zaproponowaną zmianą? 
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W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVIII/61/2014 z 
dnia 17 lipca 2014 r.  w sprawie wprowadzenia zmian w statucie Gminy Pruszcz 
Gdański.  
 
4. nadania nazwy ulicy w miejscowości Żukczyn 
Projekt uchwały odczytała B. Dąbrowska – pracownik merytoryczny.   
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVIII/62/2014 z 
dnia 17 lipca 2014 r.  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Żukczyn.  
 
5. udzielenia Powiatowi Gdańskiemu pomocy finansowej na realizację zadania 
pod nazwą „ Modernizacja ewidencji gruntów obrębu geodezyjnego 
Roszkowo” 
Projekt uchwały odczytała B. Dąbrowska – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – chciałabym państwu uzupełnić informacje – 
tam gdzie są budynki wybudowane i jest teren budowlany często w ewidencji 
wpisany jest teren rolny. Mamy duży problem i uciekają nam spore kwoty podatków 
od nieruchomości. Podjęliśmy takie rozmowy z Powiatem i oni będą na kwotę ok. 65 
tys. zł robili porządek z ewidencją gruntów Rusocin – Łęgowo – Cieplewo, natomiast 
my zrobimy Roszkowo i tym samym będziemy mieli w dużej części gminy 
uporządkowaną ewidencję. Dla przykładu mieszkańcy kupują dom lub działkę i 
słusznie wpisują w ewidencji, że jest to teren budowlany, natomiast później w 
ewidencji nie zgadza się to, bo tam ten sam teren wpisany jest jako rolny.  
Dzięki tym działaniom będziemy mieli więc dużą część uporządkowaną.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVIII/63/2014 z 
dnia 17 lipca 2014 r.  w sprawie udzielenia Powiatowi Gdańskiemu pomocy 
finansowej na realizację zadania pod nazwą „ Modernizacja ewidencji gruntów 
obrębu geodezyjnego Roszkowo”. 
 
6. nabycia działki nr 105/21 w Borkowie na własność gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały odczytała Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.   
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVIII/64/2014 z 
dnia 17 lipca 2014 r.  w sprawie nabycia działki nr 105/21 w Borkowie na 
własność gminy Pruszcz Gdański. 
 
7. ustalenia ograniczonego prawa rzeczowego – służebności przesyłu 
Projekt uchwały odczytała Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.    
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVIII/65/2014 z 
dnia 17 lipca 2014 r.  w sprawie ustalenia ograniczonego prawa rzeczowego – 
służebności przesyłu. 
 
8. uchwalenia Planu Odnowy miejscowości Rekcin  
Projekt uchwały odczytała M. Maciuk – pracownik merytoryczny.   
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVIII/66/2014 z 
dnia 17 lipca 2014 r.  w sprawie uchwalenia Planu Odnowy miejscowości 
Rekcin.  
 
VII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – pan Mik – pracownicy sprzątający – w tej 
chwili, też na wniosek pani kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, która chce 
usprawnić pracę tych osób, nastąpiły pewne zmiany. Myślę, że na początku 
przyszłego roku trzeba będzie kupić jeden porządny samochód, żeby przewozić 
kosiarki, odśnieżarkę itd. i dwóch sprawnych ludzi, którzy wytną krzaki itd. Jest mi 
niezwykle przykro powiedzieć, że przez kilka lat zatrudnialiśmy dwóch panów, którzy 
mają wypowiedzenie teraz do końca października ( oby dwaj dostaną już 
świadczenia emerytalne) i nagle po otrzymaniu tych wypowiedzeń rozchorowali się i 
przynieśli zwolnienia lekarskie. Myślę więc, że do pracy nie wrócą, chociaż widujemy 
ich co jakiś czas i nie wyglądają na ciężko chorych, ale widać tak się teraz robi. 
Reasumując, my na pewno będziemy chcieli ten projekt kontynuować, bo musimy 
mieć takich pracowników gospodarczych. Pomysł jest taki, żeby od nowego roku 
stworzyć nowy zespół dwuosobowy, który będzie zajmował się tymi pracami w 
gminie.  
- pan Bednarczyk – doszło do zmiany pracowników PKP, pojawiła się podobno nowa 
osoba bardziej decyzyjna niż ta do tej pory. Mieliśmy w tej sprawie spotkanie i jest 
dalece prawdopodobne, że będzie to kwestia dni, jeżeli chodzi o naprawę tej dziury.  
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- śmietnisko przy Czarnej Łasze – temat powtarza się już wiele razy panie radny i jak 
już wielokrotnie powtarzałam to jest prywatny grunt. My wysyłaliśmy pisma do 
właściciela i w zasadzie tylko tyle możemy zrobić i ewentualnie nałożyć mandat przez 
Straż Gminną. Istnieje prawo własności i ono jest nienaruszalne.  
- pan Hofman – przejeżdżałam przez ten tunel i najpierw były wielkie protesty w 
Radunicy, żeby ten tunel nie był samochodowy, a teraz się okazuje, że dobrze by 
było gdyby jednak taki był. Tak jest właśnie czasami z oceną pewnych rzeczy. 
Naturalnie trzeba będzie postawić takie słupki, ale znowu rodzi się problem, bo ten 
tunel nie jest nasz, czyli de facto to Kolej powinna zadbać, żeby go zabezpieczyć, 
żeby tam nie wjeżdżały samochody. Myślę, że jeżeli my tam postawimy słupki, nawet 
betonowe, to one i tak znikną. Tam chyba potrzeba by jakiś porządnych zapór. 
Przyjrzymy się tej sprawie.  
Jeżeli chodzi o parkowanie samochodów, to poproszę Straż Gminą, żeby w 
szczególny sposób pilnowała ich ustawiania, bo jest to rzeczą niedopuszczalną 
absolutnie i tego będziemy pilnowali.  
- pan Sampolski – okoszenie drogi wojewódzkiej – tak już jest, że minimalizuje się 
koszty związane z utrzymaniem. U nas w budżecie te koszty systematycznie rosną. 
Będę rozmawiała w tej sprawie, może się uda.  
- sprawa koncertu – sołtys Żuławka – szkoda, że nie ma już pana sołtysa, ale jeżeli 
chodzi o tę sprawę, to pojawiła się tu grupa młodych ludzi, która poinformowała, że 
będzie koncert i zgromadzenie niezbyt duże. Impreza powyżej 1 000 osób wymaga 
już zupełnie innych pozwoleń. Natomiast na portalu społecznościowym pracownicy 
sprawdzili, że obecność na imprezie potwierdziło już 4 500 osób. W związku z tym 
skierowaliśmy pismo na policję, że taka impreza się szykuje. Porosiłam również Straż 
Gminną, żeby była w gotowości. Natomiast myślę, że należałoby to zgłosić na 
Policję, bo dziś trochę trudno jest udowodnić ile tam osób rzeczywiście było. Dlatego 
to zgłosiliśmy, bo podejrzewaliśmy imprezę masową, która nie będzie miała 
stosownych dokumentów. Zapytałam czy będzie tam sprzedawany alkohol, i 
podobno miało być piwo. Zgłosiliśmy to też do Urzędu Skarbowego, że być może 
dojdzie do sprzedaży, która nie będzie niczym udokumentowana. Jesteśmy ostatni, 
żeby donosić, ale z drugiej strony to co tam się dzieje rzeczywiście przekracza 
wszelkie granice. Także żadnego pozwolenia ze strony gminy nie było, 
zawiadomiliśmy stosowne instytucje. Myślę, że jeżeli na gruncie prywatnym odbywa 
się po 22 impreza, to należałoby zgłosić naruszenie ciszy nocnej na Policji.  
Pan Czerwiński zgłaszał tutaj również prośby o różne zakupy. Każdy z nas ma w 
ciągu roku różne potrzeby. Sołectwo Żuławka zgłaszało już o dobudowanie drogi, na 
co zostały przekazane środki, od czterech lat pan sołtys pisze o ławki. Nie chcę już 
nawet wspominać o tym, że na świetlicę musieliśmy znaleźć 100 tys. zł. W związku z 
czym my pewnie kupimy te dwie ławki, znajdziemy jakieś środki, tylko państwo 
przyjmujecie budżet i my musimy się w nim mieścić i w związku z tym rodzi się 
pytanie czy Wójt ma narażać się na przekroczenie ustawy o finansach czy potem 
zgłosić się na sprawę w sprawie dyscypliny, tylko dlatego, że ktoś uważa, że nie 
kupuję czterech ławek? My musimy się poruszać w granicy budżetu i jeżeli państwo 
przyjmujecie dokument to mamy obowiązek go wykonywać. Te ławki to jest wydatek 
pewnie ok. 1000 – 2000 zł. Okres wakacyjny jest dla nas trudnym czasem. Ku naszej 
radości mamy pracownice, które spodziewają się dzieci i są na zwolnieniach 
lekarskich, poza tym jest okres urlopowy. My z panem Wójtem latem nie bierzemy 
urlopów i łatamy te dziury, które powstają. Pani Sekretarz, która jest na urlopie, jest 
tutaj. W związku z tym jeżeli ktoś wpada i mówi, że proszę mi coś załatwić na 
wczoraj, to często z przyczyn obiektywnych jest to po prostu niemożliwe. Myślę, że z 
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pracowników już więcej się nie da wycisnąć i trzeba trochę odczekać, a 
równocześnie jest prowadzonych kilkadziesiąt inwestycji. Dodatkowo mamy jeszcze 
kontrole, co też wymaga zaangażowania pracowników.  
 
VIII. WOLNE WNIOSKI. 
Pan Mariusz Kociński – my kupiliśmy do Borkowa pięć ławek parę lat temu i one nie 
są jeszcze wszystkie zamontowane, bo się nie zmieściły, więc możemy oddać dwie 
ławki.  
Pan Jerzy Mik – wrócę do sprawy sprzątania -  mamy różne obserwacje, ale ten 
człowiek, który sprzątał Łęgowo, Cieplewo, Rusocin, pomijając, że można go było na 
początku lepiej nadzorować, ale on wykonywał dosyć dobrą pracę, o czym też 
świadczyła ilość worków jaką gromadził wokół własnego domu. Mówimy tu o 
powoływaniu jakiejś brygady, samochodzie, a często zapominamy, że te najprostsze 
narzędzia i praca rąk są najlepszym rozwiązaniem. Budujemy nowe chodniki, ale 
obserwuję, że po trzech latach te chodniki zarastają. Wracając do sprzętu 
elektronicznego, to nie wiem czy to jest dobre rozwiązanie, bo byłem świadkiem 
właśnie takiej rewolucji w pracach porządkowych w Pruszczu, gdzie używa się 
elektrycznej zamiatarki, a powstaje wtedy dosyć duża mgła kurzu, który roztacza się 
nad całym miastem.   
Pani Adriana Kubska – place zabaw są bardzo oblężone przez dzieci i to jest 
bardzo dobre, ale może warto byłoby jeszcze udostępnić świetlice, które często w 
tym okresie wakacyjnym są zamykane.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – świetlice są zamykane na jeden miesiąc 
wakacji, bo są też tam w tym czasie wykonywane różne prace i wtedy mają wolne 
osoby zatrudnione. Jeżeli np. sołectwo dogada się z panią świetliczanką, że ona 
wybierze inne 10 m-cy do pracy, tak, żeby w wakacje była świetlica otwarta, to 
oczywiście jest taka możliwość.  
 
IX. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XLVIII Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji została 
zakończona o godz.11.00.  
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na XLIX Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu 26 
sierpnia 2014 r.  
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